
 
 
    P R O T O K O Ł   Nr XVII/07 
 
   Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
   z dnia 28 listopada 2007 roku  
 
 
  ad. 1 Otwarcie XVII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 

Otwarcia XVII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk dokonał 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który powitał radnych i 
zaproszonych gości  i stwierdził, Ŝe na sali obrad obecnych jest 15 radnych 
wobec czego Rada władna jest do podejmowania uchwal i decyzji / lista 
obecności stanowi zał  nr 1 do  protokołu /. 

 
  
  ad./.2. Przyjęcie protokołu  z obrad XVI Sesji Rady Miasta i Gminy 
 

W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady  Zbigniew 
Kierzkowski  który stwierdził, Ŝe protokół z obrad poprzedniej Sesji został 
sporządzony zgodnie z obowiązującymi procedurami  w tym zakresie  i 
znajduje się do wglądu w biurze Rady . 

Radni do sporządzonego protokołu nie wnieśli Ŝadnych uwag i 
zastrzeŜeń . 

Przewodniczący równieŜ poinformował radnych o  porządku obrad 
dzisiejszej Sesji i poprosił o zmianę porządku obrad w kolejności 
podejmowania uchwał tak aŜeby uchwała o zmianie budŜetu na rok 2007 
mogła być podjęta jako pierwsza z uwagi na to, Ŝe  jeszcze dziś musi być 
dostarczona do Regionalnej Izby Obrachunkowej . 

Radni do  tej informacji nie wnieśli zastrzeŜeń i zaakceptowali tą 
proponowaną zmianę . 

 
  Ad.3 Informacja Burmistrza Miasta i Gminy z działalności międzysesyjnej  
 

Informacja  została przedłoŜona przez Burmistrza Miasta i  
Gminy Henryka Litka  / informacja stanowi zał  nr 2 do protokołu . 

Radni do przedłoŜonej przez Burmistrza informacji nie wnieśli 
Ŝadnych zastrzeŜeń  oraz zapytań . 

 
 
  Ad.4 Podjęcie uchwał  
 
   a/zmiany budŜetu miasta i gminy na rok 2007 . 

   Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią 
ElŜbietę Juskowiak Skarbnika Miasta i Gminy ,która w uzasadnieniu 
powiedziała, Ŝe plan dochodów zwiększa się o kwotę  6.931,-zl  z równoczesną  
zmianą  wydatków o kwotę 370.443,-zl . 
Wszystkie załączniki stanowią integralną cześć uchwały i zawierają te 
wszystkie  zmiany . 



Radni do przedstawionej uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały. 
Uchwała nr XVII/78/07 stanowi zał nr 3 do protokołu .  

: 
b/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2008 

rok  , 
   Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią 
ElŜbietę Juskowiak Skarbnika Miasta i Gminy ,która w uzasadnieniu do tej 
uchwały ,Ŝe zaproponowane stawki podatku  od nieruchomości starano się tak 
skonstruować aŜeby uwzględniona została inflacja o proponuje się ich wzrost o 
2,3 %. 
 
Radni do proponowanych stawek podatku od nieruchomości nie wnieśli 
Ŝadnych poprawek w  związku z tym Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski przeprowadził głosowanie nad projektem tej uchwały . 
Uchwała nr XVII/73/07 została zatwierdzona jednogłośnie 15 glosami i 
stanowi zał nr 4 do protokołu . 
 
 c/określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i 
Gminy ,która w uzasadnieniu jak do poprzedniej uchwały powiedziała, Ŝe  
proponuje się wzrost o 2,2 % i w stosunku do poszczególnych  środków 
transportowych wynosi ten wzrost średnio od 2 do 10,-zł miesięcznie . 
Staraliśmy się te kwoty tak określić aŜeby w przeliczeniu na miesiące nie 
wychodziły grosze . 
Radni do projektu tej uchwały nie wnieśli Ŝadnych poprawek  
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził głosowanie  
nad projektem uchwały  
Uchwała  nr XVII/74 /07 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi zał nr 
5 do protokołu  
 

d/opłaty targowej  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta  Juskowiak Skarbnik 

MiG  która w całości przedstawiła zaproponowane  stawki opłaty targowej i 
równieŜ tutaj wyjaśniła ,Ŝe opłata ta w stosunku do roku 2007 wzrasta o 1 zł. 

 
Radni do przedstawionej uchwały nie wnieśli Ŝadnych zmian ,wobec 

tego  Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
głosowanie nad projektem tej uchwały  

Uchwała nr XVII/75/07 została zatwierdzona w następujący sposób 
Za podjęciem tej uchwały głosowało 14 radny  
 1 głos wstrzymujący  
Uchwała została zatwierdzona i stanowi zał nr 6 do protokołu 
 
 
 
 
 



e/obniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego  
 
 Projekt uchwały dot. obniŜenia ceny Ŝyta przedstawiła Pani 

ElŜbieta Juskowiak Skarbnik MiG która  powiedziała ,ze  w ogłoszonym 
Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia  

17 paŜdziernika 2007 roku jest podana średnia cenna skupu Ŝyta za 
okres III kwartałów 2007 roku która jest podstawą do naliczenia podatku 
rolnego na rok 2008. 

Jest jednak propozycja o obniŜenie tej ceny o 21 % stąd  do naliczenia 
podatku byłaby kwota 46 zł za 1 q. 

Do projektu tej uchwały radni nie wnieśli Ŝadnych poprawek  wobec 
powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie nad projektem tej uchwały  

 Uchwała nr XVII/76/07 została zatwierdzona w następujący sposób  
 10 radnych głosowało za podjęciem tej uchwały  
5 radnych wstrzymało się od głosu . 
 
Uchwała została zatwierdzona i stanowi zał nr 7 do protokołu  
 
f/opłaty od posiadania psów . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 

MiG, która wyjaśniła ,Ŝe  od roku 2008nie będzie podatku od posiadania psów 
jednak jest moŜliwość wprowadzenia opłaty za psa . 

Jest propozycja o wprowadzeniu 20,-zł opłaty za posiadanie psa  i nie 
ujmowanie w uchwale dodatkowych zwolnień tylko niech obowiązują te 
ustawowe  takie jak 2 psy w gospodarstwie rolnym są zwolnione oraz 1 pies  
dla osób które ukończyły 65 lat . 

Radny Zbigniew Kiel  w jakie sposób te opłaty będą  pobierane czy 
przez sołtysa czy indywidualnie  

Skarbnik MiG El Ŝbieta Juskowiak .- sołtysi zobowiązani są do 
sporządzenie wykazu wszystkich gospodarstw i nieruchomości z ilością 
posiadanych psów i te osoby które winny tą opłatę zapłacić   otrzymają tą 
informację od sołtysów .W przypadku nie zapłacenia tej opłaty w terminie te 
osoby otrzymają wezwania do uiszczenia tej opłaty . 

Radny Roman Drews – tak wiemy Ŝe sołtysi maja sporządzić wykazy 
w gospodarstwie rolnym są dwa psy zwolnione a co wtedy gdy tych psów jest 
więcej będą za nie płacić  czy nie . 

Pani Skarbnik pytanie Pana Radnego jest nieuzasadnione . 
Wiemy, Ŝe tylko ustawowo zwolnione są dwa psy i nie ma mowy aŜeby 

były inne zwolnienia tak Ŝe wszyscy są zobowiązani tą opłatę zapłacić. 
Zdajemy sobie sprawę, Ŝe w roku 2008 będzie z tych trochę kłopotu 

jednak  podejmując taką uchwałę musimy się wywiązać z jej realizacji  
Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie nad projektem 

uchwały  
Uchwała nr XVII/77/07 została zatwierdzona w następujący sposób: 
Za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych  
 2 radnych było przeciw tej uchwale. 
Uchwała nr XVII/77/07 stanowi zał nr 8 do protokołu . 
 



g/ ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 
:motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz wysokość i 
warunki wypłacania innych składników  
wynagradzania wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraŜnych zastępstw . 
 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Barbara Gurdek Kierownik 
Referatu Obywatelskiego ,która w uzasadnieniu powiedział ,Ŝe 
nowelizacja ustawy z dnia 15 lipca 2004 roku o zmianie ustawy - - 
Karta Nauczyciela oraz o zmianie niektórych innych ustaw /Dz.U. Nr 
179 ,poz.1945 / nakłada na jednostki samorządu terytorialnego 
obowiązek corocznego ustalania regulaminu . 
Regulamin zgodnie z przepisami podlega uzgodnieniu ze związkami 
zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. 
Wobec powyŜszego przyjęcie uchwały w proponowanym brzmieniu 
jest zasadne . 
W stosunku do roku bieŜącego nie ma  zmian ,jedyna zmiana jaka 
została zaproponowana to  wysokość dodatku za wychowawstwo od 
stycznia do końca sierpnia inna wysokość a podwyŜka od września . 
Radny Zbigniew Kiel – czym to jest podyktowane ,ze  w ciągu  roku 
będzie zmiana a nie od początku roku  kalendarzowego . 
Pani Barbara Gurdek – projekt regulaminu był konsultowany  na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz ze związkami 
Zawodowymi ,gdzie ustalono  tą zmianę od początku nowego roku 
szkolnego . 
Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie nad projektem 
przedstawionej uchwały. 
Uchwała  nr XVII/79/07 została zatwierdzona w następujący sposób 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 Uchwała nr XVII/79/07 stanowi zał nr 9 do protokoł . 
 
h/określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych 
prowadzonych przez gminę Dolsk oraz warunków i sposobu 
przyznawania tych świadczeń. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Barbara Gurdek Kierownik 
Referatu Obywatelskiego, która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe 
znowelizowany art., 72 ust.1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta 
Nauczyciela nakłada na organ prowadzący szkołę obowiązek nie tylko 
corocznego ustalania w budŜecie środków finansowych z 
przeznaczeniem na pomoc zdrowotna dla nauczycieli korzystających z 
opieki zdrowotnej ,ale równieŜ określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich 
przyznawania . 
Przedstawiona powyŜej treść uchwały świadczy o wywiązaniu  sie z 
nałoŜonego obowiązku przez radę gminy . 



PrzedłoŜony projekty uchwały uznaje się za zasadne . 
Radni do przedłoŜonego projektu nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie nad projektem uchwały . 
Uchwała nr XVII/80/07 została zatwierdzona 15głosami i stanowi 
zał nr 10 do protokołu . 
 
i/zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania  i 
rozmiaru zniŜek tygodniowych  obowiązkowego wymiaru godzin 
dydaktycznych ,wychowawczych i opiekuńczych  nauczycielom 
którym powierzono stanowiska kierownicze w placówkach 
oświatowych oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiary godzin zajęć dla nauczycieli nie wymienionych w art. 42 
ust 3 Karty Nauczyciela . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Barbara Gurdek Kierownik 
Referatu Obywatelskiego ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe organ 
prowadzący szkoły po uzyskaniu opinii nadzoru pedagogicznego  
określa tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin dla nauczyciela  
Będącego dyrektorem szkoły lub pełniącego inne stanowiska  
kierownicze w szkole . 
W związku z przekształceniem szkoły Podstawowej w Małachowie w 
Filię Szkoły Podstawowej im.Janusza Kusocińskiego w Dolsku 
zwiększył się zakres prac dyrektora i wicedyrektora tej placówki . 
Dyrektor wnioskował o zmniejszenie ilości godzin dla wicedyrektora 
w Dolsku . 
Ponadto w uchwale ujednolicono takŜe obniŜkę godzin w pozostałych 
placówkach oświatowych przystosowując je do istniejących warunków  
I zmian jakie zaistniały po przekształceniu przedszkoli w filie. 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych 
zastrzeŜeń  
.Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  przeprowadził 
glosowanie  nad projektem uchwały . 
 Uchwała nr XVII/81/07 została zatwierdzona 15 głosami i 
stanowi zał nr 11 do protokołu. 
 
j/gminnego programu profilaktyki i rozwi ązywania problemów 
alkoholowych na rok 2008  
 
Projekt  uchwały wraz z preliminarzem kosztów przedstawił radny 
Jacek Woroch – członek komisji . 
Przedstawił w kolejności jakimi zadaniami zajmuje się komisja 
Alkoholowa Obejmuje on diagnozę środowiska lokalnego w 
powyŜszym zakresie ,metody i sposoby rozwiązywania problemów 
społecznych jakimi są  alkoholizm i przemoc w rodzinie  
Radny Kazimierz Pepliński – w preliminarzu jest ujęta pewna kwota 
na  zadania profilaktyczne i szkolenia – kogo to dotyczy . 
Radny Jacek Woroch  skierowane to jest do młodzieŜy szkolnej i 
gimnazjum  



Robimy równieŜ w tym zakresie szkolenia skierowane  do nauczycieli 
,radnych oraz sprzedawców alkoholu . 
Staramy się  równieŜ  wspomagać  finansowo wszystkie świetlice 
wioskowe ,gdzie równieŜ z nich korzysta młodzieŜ . 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
głosowanie nad projektem przedstawionej uchwały . 
Uchwała nr XVII/82/07 została zatwierdzona w następujący sposób 
14 radnych głosowało za podjęciem uchwały  
1 radny wstrzymał się od głosu . 
Uchwała nr XVII/82/07 została zatwierdzona  i stanowi zał nr 12 do 
protokołu. 
 
.k/ustalenia diet dla radnych . 
 
Projekt tej uchwały przedstawił Burmistrz MiG Henryk Litka  ,który 
w uzasadnieniu do tej uchwały powiedział, Ŝe  jest propozycja  o 
podniesienie radnych diet miesięcznych o 50,-zł przy czym dieta 
Przewodniczącego Rady pozostała by na tym samym poziomie a z 
uwagi na to, Ŝe sołtysi maja zakupione telefony komórkowe i pewien 
limit bezpłatnych rozmów natomiast radni nie maja takich telefonów 
stąd propozycja  podniesienia diet z przeznaczeniem tej kwoty na 
rozmowy telefoniczne . 
Radny Kiel zabierając głos w tej sprawie stwierdził, Ŝe  jest przeciw 
podnoszeniu diet  a jeŜeli podnosić to wtedy  obniŜyć   naleŜność za 
brak udziału w sesji o 100 % . 
Przewodniczący Rady  ta obniŜka zaproponowana przez Pana Radnego 
jest chyba niemoŜliwa do przeprowadzenia gdyŜ oprócz sesji w 
poszczególnych miesiącach odbywają się posiedzenia komisji  i co 
wtedy radny by nic nie otrzymywał . 
Przewodniczący Rady w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie 
Propozycje radnego Kiela  
2 radnych głosowało za ta propozycja  
1 radny był przeciw  
 12 radnych wstrzymało się od głosu Wobec powyŜszego Ŝe propozycja 
Pana Kiela nie przeszła Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie nad projektem uchwały. 
Uchwała nr XVII/83/07 została zatwierdzona w następujący sposób: 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych  
 2 radnych wstrzymało się od głosu  
1 radny był przeciw podjęciu tej uchwały. 
Uchwała nr XVII/83/07 została zatwierdzona i stanowi zał nr 13 do 
protokołu . 
 
 
l/diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych miasta i gminy Dolsk . 
 
Projekt uchwały przedstawił Burmistrz  Miasta i Gminy Dolsk 
Henryk Litka . 



Sołtysi juz kilkakrotnie zwracali się o taka podwyŜkę   poniewaŜ 
równie ta dieta wygląda bardzo róŜnie  w sąsiednich gminach / są 
większe od naszych diet /  
Radny Kazimierz Pepliński – wiemy, Ŝe kiedyś sołtysi zbierali 
podatki i z tego tytułu tez mieli prowizje ,teraz tego nie maja to moŜe 
naleŜy im coś podnieść  poniewaŜ  chociaŜ tego nie robią ale  wykonują 
inne prace jako sołtysi . 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 
uchwały Uchwała nr XVII/84/07 została zatwierdzona 14 glosami / 
brak było na Sali przy glosowaniu radnego Worocha  i stanowi zał 
nr 14 do protokołu  
 
ł/powiadomienia Sekretarza i Skarbnika Miasta i Gminy Dolsk o 
obowiązku złoŜenia oświadczenia lustracyjnego . 
 
W tej sprawie głos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski  ,który powiedział, Ŝe w dniu n14 września 2007 roku 
weszła w Ŝycie ustawa o ujawnieniu informacji o dokumentach 
organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944-1990 ,która to ustawa 
znowelizowała dotychczasowe przepisy y tzw. Ustawy lustracyjnej 
Obowiązek złoŜenia oświadczenia lustracyjnego według nowych 
wzorów obejmuje wszystkie osoby zobowiązane ,takŜe  te ,które  
Dana funkcję sprawuje i składa oświadczenia według poprzednio 
obowiązującego wzoru . 
Termin na ich złoŜenia wynosi trzy miesiące od dnia doręczenia 
powiadomienia .  
Właściwy organ, któremu oświadczenie lustracyjne naleŜy złoŜyć ma 
obowiązek powiadomić zobowiązanego o konieczności złoŜenia  
oświadczenia w terminie trzech miesięcy od dnia wejścia nowelizacji w 
Ŝycie . 
W związku z powyŜszym  jesteśmy zobowiązani powiadomić 
Sekretarza i Skarbnika o złoŜeniu takiego  oświadczenia stąd podjęcie 
takiej uchwały jest konieczne  
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 
uchwały . 
Uchwała została zatwierdzona 15 głosami i stanowi zał nr 15 do 
protokołu. 
 
m/programu współpracy na 2008 rok miasta i gminy Dolsk z 
organizacjami pozarządowymi, podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego i stowarzyszeniami jednostek 
samorządu terytorialnego . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk Zurczak ,która 
wyjaśniła ,Ŝe  organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ma 
obowiązek uchwalania rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 . 
Wprowadzenie uchwały wg proponowanego projektu stworzy 
moŜliwość ustalania podstawy i rozwoju wzajemnych relacji między 



miastem i gmina Dolsk a organizacjami pozarządowymi i pozwoli 
włączyć się tym organizacjom w system funkcjonowania gminy na 
zasadach równoprawnego partnerstwa z uwzględnieniem specyficznych 
elementów współpracy występujących na terenie naszej gminy . 
Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie nad projektem 
uchwały  
Uchwała nr XVII/86/07 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi 
zał nr 16 do protokołu . 
 
n/przekazania Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Dolsku 
kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w Dolsku – V etap . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska inspektor w 
Referacie Gospodarczym ,która w uzasadnieniu do uchwały 
powiedziała, Ŝe w związku z wybudowaniem sieci kanalizacyjnej wraz 
z przyłączami w Dolsku zaistniała konieczność przekazania 
przedmiotowej inwestycji do Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Dolsku ,który w swoim statucie ma obowiązek zarządzania mieniem 
słuŜącym zaopatrzeniu w wodę i oczyszczaniu ścieków . 
Kompetencją Rady jest podejmowanie decyzji w przedmiotowej 
sprawie ,stąd podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 
przedstawionej uchwały  
 Uchwała nr XVII/87/07 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi 
zał nr 17 do protokołu  
 
o/wyposaŜenia gminnej jednostki budŜetowej w składniki 
majątkowe   
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska inspektor w 
Referacie Gospodarczym ,która  powiedziała. ,Ŝe dotyczy to budynku 
Przedszkola w Wieszczyczynie . 
Od roku 1995 gmina czyniła starania o przejęcie własności 
nieruchomości zabudowanej budynkiem przedszkola w Wieszczyczynie 
.Dnia 11 paŜdziernika 2007 roku został uregulowany stan prawny 
nieruchomości  Gmina Dolsk przejęła aktem notarialnym na własnośc 
działkę nr 46/2 o pow.0,1450 ha od Agencji  Nieruchomości Rolnej 
Odział w Poznaniu . 
Kompetencja Rady Miasta i Gminy jest wyposaŜenie gminnych 
jednostek organizacyjnych w majątek. 
Przedszkole Samorządowe w Wieszczyczynie  ma swoja siedzibę od lat 
ale nie władało majątkiem dlatego przekazanie  składników 
majątkowych jest w pełni uzasadnione . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie nad projektem uchwały. 
Uchwała nr XVII/88/07 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi 
zał nr 18 do protokołu . 
 
 



 
  Ad.5 Interpelacje i wnioski radnych  
 

Radny Zbigniew Kiel – poruszył ponownie sprawę utrzymania schroniska  
dla zwierząt ,gdyŜ. płacimy jako gmina tam pewne pieniądze a jak mają 
przyjechać na interwencje aŜeby wyłapać psy to przyjeŜdŜają i nic sobie nie 
robią z tego  i Ŝadnych efektów nie ma . 
Na swoim przykładzie mogę powiedzieć, Ŝe zadzwoniłem do nich ,ze obok 
mojego gospodarstwa chodzą niczyje psy ,przyjechali  i nic z nimi nie zrobili . 
Jak długi to będzie tak trwało .Są to psy dzikie  i proszę o interwencję w tej 
sprawie . 
Radny Kazimierz Pepliński – w ostatnich czasach zauwaŜa się ,ze drogi są 
bardzo zniszczone – proszę o interwencje w tej sprawie a dotyczy to drogi 
Wieszczyczyn – Masłowo / jest o jednak z lepszych dróg na naszej gminie /, 
jest tam jednak  dość duŜo dziur . 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – według posiadanej informacji na ten temat 
to powinno być naprawione jeszcze w tym tygodniu .  
Radny Marek Zyffert   - podobnie jak radny Pepliński zabrał głos w sprawie 
dziur w nawierzchniach dróg a dotyczy to drogi Rusocin –Dobczyn . 
Radny Hieronim Szczepaniak – jeŜeli juz jesteśmy przy temacie dróg to jak 
w tej cywili wygląda sprawa drogi Drzonek – Wieszcczyczyn  
. 
Burmistrz MiG Henryk Litka   pytanie w tej sprawie jest bardzo słuszne 
poniewaŜ ma to być inwestycja która ma być realizowana przy udziale 
środków  europejskich ,powiatowych i naszych gminnych . 
Myśmy w projekcie budŜetu na rok 2008 ujęli to zadanie na kwotę 400,tys.-zł 
/ łącznie mamy wyliczone  to na okres 2 lat na kwotę 800 tys. zł /. 
Jutro odbywa się Sesja powiatu i mam nadzieję ,Ŝe to zadanie tam zostanie 
ujęte .i przedyskutowane  na dobro tej gminy . 
Chcemy za wszelka cenę aŜeby to zadanie zostało wykonane  i chcemy na ta 
drogę dać gminne fundusze chociaŜ  osobiście nie jestem z tego zadowolony 
jednak  gdybyśmy odstąpili od współfinansowania to zadanie  prawdopodobnie 
w najbliŜszych latach nie byłoby wykonane .  
 
Radny Ryszard WoŜny wszyscy duŜo tu mówimy o drogach zarówno 
powiatowych jak i gminnych  ja równieŜ proszę o interwencje w sprawie drogi 
powiatowej Lubiatówko – Dolsk / koło cmentarza / - teŜ na tym odcinku jest 
pełni dziur . 
Druga sprawa poruszona przez radnego WoŜnego  to wymiana instalacji 
elektrycznej w świetlicy oraz załatwienie sprawy zaplecza do tej świetlicy . 
Widzimy Ŝe w projekcie budŜetu na rok 2008 te zadania nie zostały ujęte .. 
Następna sprawa to nawiezienie tłucznia na drogę polna w kierunku 
Lubiatowa / droga została zniszczona przy budowie drogi Lubiatowo – 
Kotowo. 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – tak wiem, Ŝe nie wszystkie zadania jakie 
byśmy chcieli wykonać znalazły się w projekcie budŜetu ,jednak  to było 
niemoŜliwe ze względu na budowę drogi Drzonek – Wieszczyczyn  
Mam jednak nadzieję ,Ŝe w ciągu roku uzyskamy dodatkowe fundusze i te 
zadania zostaną wykonane . 



Radny Stanisław Porzucek – sprawa wyrzucania śmieci  w dowolne miejsca 
,przecieŜ regulamin śmieciowy miał to wszystko załatwić a śmieci jak leŜa 
obojętnie gdzie tak leŜa / tak ostatnio jest przy drodze na Smogorzewo – 
wyrzucono tak kilka worków pełnych śmieci . 
Radny Krzysztof Szczepaniak – uwaga kolegi Porzucka jest słuszna 
regulamin miał załatwić wszystko ,jest w tej sprawie lepiej ale nie dobrze 
,niech wszyscy podpiszą umowy i niech wszyscy płaca za wywóz śmieci  
Radny Bogdan Dolatowski – tak świadomość w tym względzie niektórych 
mieszkańców jest jeszcze bardzo słaba ,jednak pierwszy krok poprzez 
regulamin został zrobiony ni teraz naleŜy  konsekwentnie to realizować. 
 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz MiG Henryk Litka  
Tak jest to  temat aktualny  i z naszej strony w ostatnich dniach podjęliśmy 
pewne kroki . 
Nie chcieliśmy tego robić od razu jednak w tej chwili wszystkie osoby które 
nie podpisały umów  na wywóz nieczystości otrzymują pisma zawiadamiające 
,Ŝe naleŜy tego dokonać do końca 2007 roku w przeciwnym  wypadku będą 
stosowane kary . 
W styczniu 2008 roku chcemy to definitywnie zakończyć. 
 
Ad/6 Wolne glosy ni wnioski  
 
W pierwszej kolejności glos zabrała  
Pani Krystyna Trybus ,która poruszyła następujące sprawy  
- sprawa  wypuszczania psów i zanieczyszczanie  przez nich trawników  
,ulic itp. – czy nie moŜna by poprosić aŜeby policjanci zwracali na to uwagę i 
pouczały te osoby  które uwaŜają  ,ze tak musi być – kto to ma po nich 
sprzątać. 
Druga sprawa która teŜ juz tu była poruszona to sprawa posiadania kubłów 
przez wszystkich mieszkańców – po to został uchwalony regulamin aŜeby 
został przestrzegany , 
- trzecia sprawa poruszona przez Panią Trybuś to zatrudnianie osób w ramach 
prac interwencyjnych – czy nie naleŜy się zastanowić kogo się zatrudnia 
,przecieŜ te osoby które w tym roku zostały zatrudnione to nic nie robią tylko 
są pijani  
 
Burmistrz MiG Henryk Litka . 
 
Wszystkie uwagi wskazane przez Panią Trybus są bardzo słuszne ,jednak 
wszystko w przypadku psów zaleŜy nie od psów tylko od ich właścicieli. 
Właściciele jak mają psa to powinni o wszystko dbać jednak zawsze tak jest , 
Ŝe  my tutaj mówimy a oni nas nie słyszą . 
Te sprawy są równieŜ zawarte w regulaminie porządkowym  
Natomiast jeŜeli chodzi o zatrudnianie pracowników do robót interwencyjnych  
to w przyszłym roku nie zamierzamy zatrudniać takich pracowników gdyŜ jak 
widzimy bezrobocie spada i nie ma kogo zatrudnić . 
 
Głos zabrał radny powiatowy Pan Jan Chojnacki  
 - sprawa drogi powiatowej Drzonek Wieszczyczyn przedstawia się tak jak to 
zostało przekazane przez Pana Burmistrza . 



Ma to być inwestycja  łączona   i finansowana z kilku budŜetów  i całość ma 
wynosić  4 mln zł  
Na posiedzeniu Rady powiatu staramy się o to aŜeby wszystkie gminy 
naleŜące do tego powiatu równo traktować  we wszystkich inwestycjach  
Cieszy mnie fakt podjęcia odpowiednich działań w sprawie wdroŜenia 
regulaminu czystościowego  i dąŜenie do tego aŜeby wszyscy podpisali umowy 
na wywóz tych nieczystości moŜe to pozwoli na to aŜeby nie wyrzucano śmieci  
tam gdzie tego nie naleŜy robić. 
 
Pan Wojciech Dudziński –Dyrektor Szkoły w Dolsku  
Zabierając głos podziękował radnych za podjęcie uchwały dot. zniŜek 
nauczania przez dyrektorów i z-ców ./ do nasz doszła szkoła w Małachowie a 
tym samym doszło obowiązków . 
 
Radny Jacek Woroch – chciałbym poruszyć tu sprawę kwestii zabierania 
głosów w obradach Sesji przez radnych . 
Przysłuchując się tym zapytaniom mam wraŜenie ,ze nie które sprawy tu 
poruszane mogły by być odręcznie załatwione w Urzędzie a tu powinniśmy 
mówić o sprawach bardziej rzeczowych . 
Natomiast jeŜeli chodzi o to wypuszczanie psów mam tu pewne 
doświadczenie ze swojej ulicy, gdzie teŜ wypuszczano te psy a myśmy 
sprzątali . 
Przeprowadziłem rozmowy z właścicielami tych psów i uzyskałem efekt ,Ŝe 
psy załatwiają się w innych miejscach . 
Tak ,Ŝe rozmowy teŜ duŜo daje. 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – dla informacji chciałem tu jeszcze podzielić 
się pewna informacja ,Ŝe w czwartek  będę brał udział w posiedzeniu Związku 
Gmin Wiejskich  i mam nadzieję Ŝe będzie tam mowa o przekazaniu 
kompetencji dla samorządów   
Wierzę, Ŝe będą tam poruszane sprawy waŜne dla nas wszystkich 
Radna Janina Pawełczyk – jeŜeli moŜna na zakończenie chciałabym teŜ 
podzielić się bardzo dobrą wiadomością  a dotyczy ona uzyskania przez 
 4 uczniów   z naszej gminy  nagrody Prezesa Rady Ministrów za uzyskanie 
dobrych wyników w nauce . 
Są to następujący uczniowie  
Pawełczyk, Klupczyński, Mejza i Tomczyk 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – tym uczniom  naleŜą się 
gratulacje  
 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział w Sesji i zakończył obrady XVII Sesji Rady Miasta i Gminy . 
 
 
 
Protokolant      Przewodniczący Rady  
Stefania Gagat     Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


